

SULIT

1103/1

1 Bahasa
1 Melayu
1 Kertas 1
0 November
3 2022
1 2 jam



MAKTAB RENDAH SAINS MARA

PEPERIKSAAN AKHIR SIJIL PENDIDIKAN MRSM 2022

BAHASA MELAYU

Kertas 1

Dua jam

JANGAN BUKA KERTAS PEPERIKSAAN INI SEHINGGA DIBERITAHU

1. *Kertas peperiksaan ini mengandungi dua bahagian: Bahagian A dan Bahagian B.*
2. *Jawab soalan Bahagian A dan satu soalan daripada Bahagian B.*
3. *Jawapan anda hendaklah ditulis di dalam buku jawapan yang disediakan. Sekiranya ruang jawapan tidak cukup, sila dapatkan helaian tambahan daripada pengawas peperiksaan.*

Kertas peperiksaan ini mengandungi 4 halaman bercetak.

Bahagian A
[30 markah]

Soalan ini mesti dijawab.

Maklumat di bawah berkaitan dengan penggunaan e-dompot.

Huraikan pendapat anda tentang penggunaan e-dompot.

Panjangnya huraian hendaklah antara 150 hingga 200 patah perkataan.



Penggunaan E-dompot

Terdapat banyak manfaat yang menarik dalam penggunaan aplikasi e-dompot. Antaranya ialah pelbagai tawaran baucar dan pulangan tunai diberi kepada pengguna. Pada masa yang sama, proses jual beli akan menjadi lebih mudah dan pantas. Setiap transaksi boleh dilakukan dengan menambah nilai e-dompot menerusi perbankan dalam talian, kad debit dan kad kredit.

Sumber: <https://prihatinspanco.com.my>

Boost™

Grab Pay **DuitNow**

S Shopee Pay

Bahagian B

[70 markah]

Bahagian ini mengandungi empat soalan. Jawab satu soalan.

Tulis sebuah karangan yang panjangnya antara 350 hingga 500 patah perkataan.

- 1 Pemakanan seimbang merupakan tabiat memilih makanan yang merangkumi pelbagai jenis kumpulan makanan dalam jumlah yang bersesuaian. Remaja memerlukan tenaga dan nutrien yang mencukupi bagi menjalani kehidupan yang aktif. Pengambilan makanan yang sihat dan seimbang dapat memenuhi keperluan tenaga dan nutrisi seorang remaja. Walau bagaimanapun, terdapat segelintir remaja yang kurang memberikan perhatian terhadap soal kesihatan dan pemakanan.

Sumber: Dipetik dan diubah suai daripada
'Pemakanan Sihat untuk Remaja'
Portal Myhealth, 2 Julai 2018

Sebagai respons terhadap petikan di atas, masyarakat terutamanya remaja perlulah menjaga pemakanan bagi mendapatkan kehidupan yang aktif.

Sebagai remaja, jelaskan kebaikan-kebaikan yang anda peroleh jika mengamalkan pemakanan yang seimbang.

- 2 Perintah Kawalan Pergerakan (PKP) menyebabkan murid menjalani Pengajaran dan Pembelajaran di Rumah (PdPR) dalam tempoh yang lama. Apabila murid kembali ke sekolah, persekitaran yang kondusif merupakan aspek penting untuk memberikan impak positif dalam pembelajaran dan mampu menyuntik semangat murid. Menurut Dekan Fakulti Pendidikan UKM, Profesor Datuk Dr. Norazah Mohd Nordin, guru berperanan sebagai pereka bentuk pelajaran untuk mewujudkan persekitaran mengikut kesesuaian muridnya.

Sumber: Dipetik dan diubah suai daripada
'Kelas Cantik Bangkit Semangat!'
Harian Metro, 13 September 2020

Pernyataan di atas menjelaskan bahawa persekitaran yang kondusif dapat memberikan impak yang positif dalam proses pembelajaran murid.

Ulasakan.

- 3 Majlis Keselamatan Negara (MKN) mengenal pasti 66 isu, cabaran dan ancaman baharu kepada keselamatan negara. Pemangku Ketua Pengarah MKN, Datuk Rodzi Md Saad berkata ancaman itu merangkumi keselamatan siber, kemasukan warga asing, penyeludupan dan lain-lain. Oleh itu, masyarakat memainkan peranan penting sebagai mata dan telinga kepada pihak berkuasa untuk memberikan maklumat tentang masalah ini. Masyarakat juga perlu mengamalkan sikap toleransi dan mencintai keamanan agar keharmonian dan keselamatan negara dapat dilestarikan.

Sumber: Dipetik dan diubah suai daripada
'MKN Kenal Pasti 66 Cabaran, Ancaman Baharu Terhadap Negara'
Berita Harian, 12 Julai 2021

Pernyataan di atas berkaitan dengan keselamatan negara. Anda dikehendaki menulis sebuah rencana bertajuk 'Peranan Masyarakat dalam Menjaga Keselamatan Negara'.

Tulis rencana itu selengkapnya.

- 4 Negara menghadapi cabaran besar dalam menyediakan kuantiti dan kualiti graduan yang bersesuaian dengan tuntutan pasaran kerja masa hadapan. Peluang kerjaya yang ditawarkan tidak sepadan dengan kelayakan akademik graduan. Oleh itu, graduan digesa untuk melengkapkan diri dengan pelbagai kemahiran seperti penguasaan bahasa dan teknologi agar mereka lebih berkeyakinan untuk bersaing dalam dunia kerjaya.

Sumber: Dipetik dan diubah suai daripada
'Mendepani Landskap Pekerjaan Masa Hadapan'
Berita Harian, 24 Mac 2021

Setiap graduan menghadapi cabaran dalam memperoleh pekerjaan yang sesuai setelah tamat pengajian.

Selain cabaran yang dinyatakan dalam petikan, jelaskan cabaran-cabaran yang perlu ditempuhi oleh graduan yang bakal memasuki alam pekerjaan.

KERTAS PEPERIKSAAN TAMAT